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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a véleménye arról, hogy senki sem fizethet a 
rezsicsökkentett árnál többet, ha nem lépi túl az átlagfogyasztást?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2023.  október  2.  napján  nyújtottam  be  a  T/5419-es  számú  „Az  egyetemes  földgázszolgáltató
igazságtalan  és  méltánytalan  számlázási  gyakorlatának  megszüntetése  érdekében  a
földgázellátásról szóló 2008. évi XL. törvény módosításáról” szóló javaslatot.

Ahogyan azt az indítványom indokolásában is kifejtettem az elmúlt hónapokban ugyanis számos
olyan jogos állampolgári panasz született,  amelyben arra hívják fel  a figyelmet,  hogy az állami
földgáz egyetemes szolgáltató (MVM Next Energiakereskedelmi Zrt.) azoknak a fogyasztóknak is
lakossági piaci árat, azaz ún. piaci árat tükröző árat számolt fel a számla kiállításakor, akik esetében
ezt nem tehette volna meg, mert a fogyasztásuk nem haladta meg a Kormány által meghatározott
átlagfogyasztás szintjét.

Ez elsősorban azért jelent komoly problémát, mert a minden idők legnagyobb arányú áremelésének
megvalósításával a Kormány az eredetileg 102 forintban meghatározott köbméterenkénti gázárat az
általa átlagfogyasztásnak tekintett szint felett 767 forintra emelte.

A helyzet  pedig napról  napra csak romlik.  Előbb az éves egyszeri  leolvasást  követően egyenlő
részletekben fizetők (ún. átalányt fizetők) esetében, a napokban megjelent hírek szerint pedig már a
fogyasztásukat havi szinten diktálók esetében is megjelent az a jelenség, hogy egyre többen kapnak
azok is részben piaci árat tükröző számlát, akiknek a fogyasztása egyébként belefér a Kormány által
meghatározott mennyiségbe.

A szolgáltató képmutató módon arra hivatkozott, hogy a fogyasztókat nem éri kár, hiszen majd az
éves elszámolás során a kimutatott túlfizetést jóváírják a számlán, illetve visszatérítik.



A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mi a véleménye arról az elvről, hogy senki sem fizethet a rezsicsökkentett árnál egy forinttal sem
többet, ha nem lépi túl az átlagfogyasztásként meghatározott szintet?

2. Mikor szüntetik be végre ezt a tisztességtelen számlázási gyakorlatot?

3. Milyen alapon várják el a magyar családoktól, hogy az Európai Unió legmagasabb inflációja
mellett hitelezzenek a szolgáltatónak?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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